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ACTA JUNTA MUNICIPAL DE PERLETA, MAITINO I LA VALLVERDA 

 

 

Data: 10/06/2020 

Hora de començament: 19.30 h 

Assistents:  

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez 

- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola Gonzálvez 

- Regidor de Modernització de l’Espai Públic: Héctor Díez Pérez 

- Alcaldessa Pedània de Perleta: Rosa M. Espinosa Jaén 

- Alcaldessa Pedània de la Vallverda: Isabel Pascual Pomares 

- Regidor no adscrit: Eduardo García Ontiveros 

- Representant Grup PSOE: José Vicente Candela 

- Representant Grup PP: Manuela Mora 

- Representant Grup Ciutadans: Eva M. Crisol Arjona 

- Representant Grup Vox: Pedro Linero Salinas 

- Representant Dones Perleta-Maitino “La Perla”: Rosa M. Espinosa 

- Representant Ames de Casa La Mangrana: Isabel Pascual Pomares 

 

Hora de finalització: 20.45 h 

 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

 

La regidora de Participació Ciutadana, Puri Vives, dona la benvinguda a tots els participants a la Junta, i 

informa que la reunió serà gravada; a continuació, es passa a votar l’acta de la Junta anterior. 

Els assistents decideixen la seua aprovació. 

 

2.  Informació sobre qüestions d’interés de la Regidoria, amb motiu de la Covid-19 

 

 La regidora de Participació, Puri Vives, comença dient que amb motiu de la COVID-19, hi ha hagut una 

retallada de pressupostos en totes les regidories de l’Ajuntament per a ajudes a la ciutadania, a través 
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de la Regidoria de Drets Socials, com a ERTOS, autònoms, famílies, etc. Per això, la partida dels 

Pressupostos Participatius, ha sigut destinada en la seua totalitat a aquestes ajudes, ja que per forma i 

temps era impossible dur-los a terme en el que resta d’any. 

Informa també, que s'està treballant a actualitzar el model dels Pressupostos Participatius, perquè, en 

un futur, tant a l'hora de valorar-los com d'executar-los, es puga fer més ràpidament amb la finalitat que 

no es col·lapse cap regidoria. 

Explica que, hui dia, estan tancats i seguiran així els centres cívics, fins que es puga garantir la seguretat 

de les persones, sobretot dels majors. En aquest cas la Regidoria de Benestar Social va a l'una amb la de 

Participació, els centres socials també romanen tancats. 

D'altra banda, s'estan tramitant les subvencions per a les associacions; quan es publiquen es comunicarà 

per correu. També comenta que és important tindre actualitzades les dades de les associacions, i 

demanar el certificat digital, ja que qualsevol tràmit s'ha de fer per l'Administració Electrònica, i és 

imprescindible comptar amb la signatura digital. 

A més, trasllada que s'ha estat pendent en tot moment de la situació en les pedanies a través dels 

pedanis, que han anat informant de la situació. 

Una altra qüestió que comenta és que es procedirà a instal·lar en les pedanies punts WI-FI on no n'hi ha, 

i a reforçar els que hi haja. 

 

Isabel Pascual, pedània de la Vallverda, pregunta sobre l'obertura dels centres cívics. Diu que hi ha 

col·lectius que tenen les seues seus allí, i volen saber quan s'obriran per a poder seguir amb les reunions; 

a més comenta que algun centre social sí que està obert. 

 

Puri Vives, contesta que parlarà amb el regidor de Benestar Social per a consensuar l'obertura dels 

centres, però que els que estan oberts hui dia és perquè tenen atenció de treballadors socials o tenen 

OMAC. Les activitats tant en els centres cívics com socials no es reprendran de moment. 

 

3. Informació d'actuacions en pedanies, amb l'assistència del regidor Héctor Díez 

 

Héctor Díez, regidor de Modernització de l'Espai Públic, explica que hi ha diverses actuacions importants 

que tenen a veure amb les pedanies. S'adjudicarà un contracte de manteniment de voreres i asfalt de 

camins el mes de juliol; també una partida per a camins de terra, tant de balast com de doble capa, 
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aquest tipus de tractaments es dona en algunes veredes o camins que per alguna raó no es poden 

asfaltar. Aquests contractes no tenen uns camins assignats, el propòsit és que es vaja actuant en funció 

de les necessitats; ja ho va parlar amb el regidor de Pedanies, Vicente Alberola, i li va comentar que els 

pedanis ja estan traslladant les necessitats de les pedanies a través de Miguel Ángel Figueruelo. Això és 

important perquè quan estiga el contracte, s'actue en els que més ho necessiten. Diu que ahir els 

pedanis van estar en una reunió amb l'alcalde i van traslladar unes necessitats d'asfalt per una longitud 

de 140 km. Comenta que el contracte d'asfalt es quedarà una mica curt, però que la idea és posar totes 

les peticions en ordre, i que s'arribe a actuar en totes les pedanies. 

D'altra banda, comenta que l'actuació en voreres és normal que afecte més les pedanies que tenen nucli 

urbà; es pot donar la circumstància que en alguna pedania que no ho tinga, es necessite algun tipus 

d'itinerari per als vianants que es puga atendre. 

A més, comenta que en l'anterior Junta de Govern es va adjudicar l'obra de la vereda de Sant Vicent; 

que era una petició que tenia des de fa temps Rosa, la pedània de Perleta, i que per fi es realitzarà. 

Explica que des que hem eixit del confinament, tots som molt conscients que en el camp hi ha qüestions 

que estan afectant; d'una banda, el tema dels mosquits, en el qual el Departament de Sanitat ja està 

treballant; i per un altre, que és el que afecta la seua regidoria, el de desbrossament de camins. Diu que 

són molt conscients de la quantitat de camins que hi ha per a esbrossar, sobretot després dels mesos de 

març i abril, en els quals ha plogut bastant, on s'ha estat a casa quasi 60 dies, només treballant per a 

emergències. Diu que tenen en compte totes les peticions, però que ara mateix estan centrats en les 

pedanies costaneres per raons òbvies, ja que ve la temporada estival, i aquestes pedanies han d'estar 

en les millors condicions; no vol això dir que Perleta, Maitino i la Vallverda no siguen importants per al 

desbrossament. Una vegada que es tinga correctament ateses les zones de costa, s'anirà cap a l'interior 

per a anar atenent aquesta qüestió en totes les altres pedanies. Reconeix que estan desbordats per 

aquesta situació, però es tractarà d'atendre-ho tot al més prompte possible. 

 

Manuela Mora, representant del Grup PP, pregunta a Héctor Díez si és correcte el que ella ha entés 

sobre els contractes de camins i voreres, i si el total és de quatre milions. 

 

Héctor Díez, ho confirma, explica que un milió d'euros és per a manteniment de voreres en pedanies, 

dos milions d'euros per a asfalt en camins de pedanies, i un milió d'euros per a camins rurals que per 

diverses circumstàncies no es puguen asfaltar, com per exemple, alguns camins de l'entorn del Fondo i 
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alguns més. Diu que en aquest milió d'euros hi ha diversos tractaments, perquè ja saben que el balast 

aguanta poc, a més s'han inclòs altres tipus de tractaments, que es diuen de doble capa, i que és una 

cosa intermèdia entre l'asfalt i el balast. El de voreres s'adjudica aquest divendres, i els altres dos al 

juliol; està tot molt avançat. 

 

Vicente Alberola, regidor de Pedanies, posa l'accent que les adjudicacions es realitzaran en breu, i diu 

que, a través dels alcaldes i alcaldesses pedanis, associacions i veïns, es faça arribar al més prompte 

possible les necessitats més peremptòries i els que en pitjor estat es troben; i que es farà una anàlisi de 

les necessitats més importants. Comenta que queda a la disposició de tots per a contestar dubtes, si no 

pot ser hui, es contestaran en breu. 

 

4. Precs i preguntes 

 

 La representant del Grup PP, Manuela Mora, comenta que com tots saben, hem estat en confinament, 

però que ja fa unes tres setmanes que es pot eixir a fer treballs; diu que, de fet, els agricultors i ramaders 

han estat treballant tot el temps durant aquesta pandèmia i no ha passat res; considera que el 

manteniment i desbrossament de camins es podria haver fet abans, i no estar ara tots patint l'espera 

per falta de personal o de maquinària, ja que cal treballar primer en les pedanies costaneres. En la resta 

de pedanies, quan s'ix a la carretera, et jugues la vida perquè no hi ha visibilitat, per la qual cosa 

considera que caldrà contractar més gent, o fer-ho d'alguna manera per a poder arribar a totes les 

pedanies al més prompte possible. Ara que s'ha canviat de fase i es pot anar als segons habitatges, s'està 

veient més gent en els camps i creu que urgeix solucionar el problema del desbrossament i dels 

mosquits. 

D'altra banda, respecte a Urbaser, diu que hi ha contenidors que estan plens, fins i tot amb el fem per 

terra, i es passen dies sense recollir. En el tema de les platges, comenta que fan falta més papereres, 

que les que hi ha són insuficients; també vol traslladar-li el tema dels llavapeus. 

La regidora de Participació, Puri Vives, contesta que traslladara tot el que s'ha dit a les regidories 

competents. 

 

Héctor Díez, explica que sí que s'ha notat que falten papereres, que se'n posaran més i que es reforçarà 

la neteja a les platges. Es vol evitar donar una mala imatge com la que es va donar el cap de setmana 
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passat. És veritat que per la part de la brigada municipal i Urbaser, els hauria agradat fer-ho abans, però 

han hagut de seguir les directrius de Prevenció de Riscos Laborals, i ningú s'ha pogut incorporar al seu 

treball sense fer-se abans el test del Coronavirus. Com és lògic aquests últims 60 dies han causat estralls, 

i posar-se al dia serà complicat, ja que fa dues setmanes que s'està esbrossant als Arenals i encara 

queden carrers per fer. Contesta al que ha dit Manuela Mora que, amb un contracte menor, 

externalitzaran el treball perquè no arriben a tot. 

 

La representant del Grup Ciutadans, Eva Crisol, comenta sobre el que s'ha parlat anteriorment dels 

contenidors de fem, diu que a més d'estar plens i el fem pel terra, estan en molt mal estat; i pregunta 

que es podria fer sobre aquest tema. 

 

La representant de l'Associació Dones Perleta-Maitino, Rosa M. Espinosa, també fa referència als 

contenidors. Comenta que s'hauria de fer una campanya de conscienciació dirigida a la ciutadania, 

perquè creu que el problema no està només en la freqüència amb la qual es recullen els contenidors, si 

no en el fet que les persones tiren fem i altres abocaments sense que els importe embrutar l'entorn. 

 

Héctor Díez, contesta que per al nou contracte de neteja queden molt poques setmanes, que no se sap 

quina de les quatre empreses que s'han presentat es portarà el contracte, però que totes ofereixen 

bastants alternatives per a tractar de millorar el tema de les pedanies, no solament amb la renovació 

dels contenidors, sinó amb més mitjans i nous serveis. 

Entén que a més de millors serveis i la conscienciació de la ciutadania, caldria aprofundir en el tema de 

les sancions; pensa que si no és així, avançar en aquesta qüestió no serà fàcil. 

 

La representant de Ames de casa la Mangrana, Isabel Pascual, fent referència al tema del contracte de 

neteja, diu que seria convenient per a les pedanies incloure el tema de les podes, i que les empreses 

tingueren una trituradora o una planta on es pogueren tractar les restes; perquè la crema, com ja se 

sap, està una mica restringida. 

D'altra banda, opina que les mesures sancionadores s'han d'aplicar. S'ha trobat en alguna ocasió amb 

veïns que estaven tirant enderrocs i no fan cas de les normes que ho prohibeixen. 

 



 

 

Ajuntament d’Elx. Regidoria de Participació i Associacionisme. Plaça Menéndez Pelayo, 2 baixos 

03202 Elx. Tel. 96 665 82 80 - participacio@elx.es 

 

 

El representant del Grup Vox, Pedro Linero, pregunta quin serà el criteri que s'utilitzarà per a decidir on 

s'actuarà en els camins i en les pedanies. 

 

Héctor Díez contesta que el primer ha sigut centralitzar les peticions en una persona, que ha fet el treball 

de recollir-les totes i realitzar els mesuraments dels camins. A més, tots els pedanis han traslladat les 

necessitats que tenen els camins de les seues pedanies que estan en males condicions; també de 

voreres, aquelles que tenen nucli urbà. El propòsit és tractar que totes reben almenys una actuació en 

un camí, i després, depenent de la grandària de la pedania i de la població que tinga, en algunes es faran 

dos o tres camins, i en unes altres un. També es tindrà en compte el grau de degradació dels camins; 

Santa Anna, per exemple, té pocs habitants, però es va veure molt afectada per l'última borrasca. 

També hi ha un altre criteri molt important; si els camins són molt llargs, s'asfaltarà el que estiga en 

pitjors condicions, el que estiga bé es deixarà. És cert que un milió d'euros sembla molt, però el terme 

municipal és molt ampli. 

 

Pedro Linero diu que el que ha entés és que almenys es farà una actuació en totes les pedanies. 

 

Héctor Díez contesta que sí que es podrà arribar a això, i que alguna pedania rebrà alguna cosa més. Hi 

ha camins amb molt de trànsit, que bé connecten amb la ciutat o amb la costa, i necessitaran alguna 

cosa més. 

 

Manuela Mora pregunta que com quedarà el tema de tot el que estava aprovat per a aquest any dels 

pressupostos participatius. 

 

Puri Vives contesta que, com tots saben, hi ha hagut retallades en totes les regidories, i que els últims 

pressupostos participatius encara no s'havien publicat; alguns estaven sense valorar, per tant, enguany 

no es podran realitzar; a més, el milió d'euros assignat a aquests pressupostos s'ha traslladat per a ajudes 

socials. D'altra banda, s'està començant a desenvolupar un nou model de Pressupostos Participatius, no 

perquè l'anterior estava malament (s'intentarà millorar-lo), sinó perquè, a l'hora de valorar-los i 

realitzar-los, passen el menys possible per les diferents regidories. S'intentarà fer un model que es puga 

realitzar a l'any, i que no col·lapse els departaments, perquè no es queden ajornats d'un any per a un 

altre, i hi haja més fluïdesa entre una edició dels pressupostos i una altra. 



 

 

Ajuntament d’Elx. Regidoria de Participació i Associacionisme. Plaça Menéndez Pelayo, 2 baixos 

03202 Elx. Tel. 96 665 82 80 - participacio@elx.es 

 

 

 

Manuela Mora diu que ho preguntava perquè en els pressupostos participatius del 2018 i 2019 ja hi ha 

aprovats diversos camins per a la seua reparació i volia saber si ara es tindran en compte com a 

prioritaris; valorant que any rere any les peticions de reparació de camins continuen sent els mateixos, 

pensa que és un treball avançat, i que aquests es podrien fer abans. 

 

Puri Vives contesta que creu que hi ha camins que estaven en els pressupostos participatius que podrien 

entrar, i li demana a Héctor Díez que si ho pot confirmar. 

Héctor Díez comenta que s'ha estat molt de temps amb poca capacitat inversora quant a manteniment 

de camins, creu que quasi el 80% del llistat és el mateix i els pedanis el passen en moltes ocasions. Dels 

que es demanen en pressupostos participatius solen estar en mal estat; diu que si estan en la llista, es 

faran, independentment de si són dels pressupostos participatius o no; a més, tenint en compte que han 

hagut d'assumir una part molt important de l'ajust per a ajudes socials, pensa que en part es poden usar 

per a suplir aquesta manca que tindran els pressupostos participatius, almenys en l'asfalt. 

 

Puri Vives diu que s'intentarà traure els que es puguen dels anteriors al 2019, perquè aquests encara no 

estaven valorats, com ja havia comentat, i la seua intenció és donar-li un canvi a aquest procés per a les 

pròximes edicions. 

 

Isabel Pascual, pedània de la Vallverda, explica que la zona d'esport de la Vallverda ha patit actes 

vandàlics; han robat, en l'etapa de confinament, les dues portes d'entrada d'aquest espai; a més està 

ple de brossa, i a conseqüència d'això, estan tenint mosquits, rates, i insectes. La policia ja va ser i va fer 

el comunicat, però vol que el regidor d'Esports que està en aquesta Junta ho sàpia. 

D'altra banda, informa a Héctor Díez, com a regidor de Parcs i Jardins, que el Parc de la Vallverda segueix 

amb males herbes, i amb els fanals sense tulipes; se les van portar en el seu moment i van deixar només 

l'armadura de ferro; pensa que això dona una imatge nefasta. 

 

Vicente Alberola, contesta que abans del confinament, ell va estar fent un volt amb el tècnic per l'espai 

esportiu, i van constatar que sí que necessitava una intervenció, però que després del que ha passat a 

causa de la Covid-19, tot el personal d'Esports està centrat a posar en marxa les piscines d'estiu; enguany 
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s'ha tingut menys temps per a fer-ho. En el moment que es posen en funcionament, s'enviarà a la brigada 

de manteniment a veure què es pot fer. 

 

La regidora de Participació, Puri Vives, dona les gràcies a tots per la seua assistència, i posa l'accent en 

la importància de sol·licitar la signatura electrònica a totes a les associacions que no la tinguen encara. 

A més, reitera que es contestarà per correu qualsevol dubte o petició que tinguen, i que la dirigisquen a 

la Regidoria de Participació Ciutadana. 

 

Sense més assumptes a tractar, es dona per finalitzada la sessió. 


